文本分析：
Tu Youyou awarded Nobel Prize是一篇专题新闻报道(news story)，主要介绍了2015年10月5日屠呦呦获得诺贝尔生理或医学奖。文章具有新闻专题报道的典型语篇特征，共分成标题（屠呦呦获奖）、时间、导语（屠呦呦获奖及其原因）、主体（屠呦呦生平、研究动机、研究过程）、引用（屠呦呦对获奖的评价）五个部分。本节课的主要目标是：
1. 通过自主提问梳理语篇内容，了解屠呦呦获奖、生平及发现青蒿素的过程，尤其是解读文字的underlying meaning；
2. 通过语篇内容掌握专题新闻报道的语篇特征；
3. 了解屠呦呦的品质特点及思考“什么样的人能获得成功”、“天赋和努力在科研道路上哪一个更重要”等问题。
解读该语篇，主要是通过学生所提问题来形成宏观的问题链，中间穿插教师的小问题，学生自主阅读与教师引领阅读相结合。
    
教学思路：
Part 1: Warming-up
1. Do you know the following people in the picture?
2. Why are these people called great people?
【设计意图】通过问题设置主题语境，激活学生的思维和语言，学生了解人类历史上的一些伟人，并思考这些人共同具有的特点，为语篇学习做好铺垫。
[image: [6VB0PT0)%9)S1%XAVWLZ]X]
Part 2: Reading
1. According to the title and text, can you tell what text type this passage belongs to? Why do you say so?
2. According to the lead, what do you want to know about this incident?
【设计意图】新闻报道类语篇学生已经接触许多，因此教师先引导学生回忆并寻找该类语篇最重要的组成部分：标题和导语。然后让学生根据导语部分进行自主提问，教师在黑板上书写问题（学生所提问题和教师预设问题基本相同），然后在黑板上呈现6个问题。
[image: (]7)D[AXYNU_R26{Y60LTGW]
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3. Why is the discovery of artemisinin so important that Tu Youyou was awarded Nobel Prize? 
【设计意图】该问题旨在引导学生更进一步阅读第二段，了解屠呦呦获得诺贝尔奖的原因。一方面是疟疾对人类的危害，另一方面是青蒿素治疗疟疾的巨大功效，通过对比让学生更好的了解获奖原因。然后引导学生探讨本段的写作手法：列数字，及其作用。
[image: (E21~`[3~1@UC6K$2[]KBGS]




4. Why did Tu Youyou begin to study the treatment of malaria?
5. What role did Tu Youyou play in the research of artemisinin in the beginning and later?
  【设计意图】这两个问题旨在让学生了解屠呦呦开始该研究的原因及其所担任的
角色。
[image: 8]11ZUZ5)7@)M}@`UJDABK9]
6. How was the research led by Tu Youyou different from the previous one?
  【设计意图】该问题是本节课最关键的问题之一，旨在引导学生了解屠呦呦发现青蒿素的整个过程。学生通过阅读根据教师给的关键动词补全流程图。接着教师通过问题让学生了解其中的关键步骤及其整个研究背后的心酸与泪水，体会科学研究的不易。
  
[image: 22EB]5}M$2WK{D(B%V{I7Q1]
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7. How did Tu Youyou react to her winning the Nobel Prize? How do you understand what she said?
  【设计意图】该问题旨在引导学生深层次解读屠呦呦所说的话，一方面分析其成
功背后的支持力量：团队力量+国家人民的支持；同时体会此次获奖对中药和国家科研的意义。
[image: OV~9TKKMM)HPX2HFL7%OXOM]
8. According to your understanding, what’s the significance of the discovery of artemisinin?
9. What kind of qualities does Tu Youyou have according to the text? Give supporting details in the text.
【设计意图】这两个问题旨在分析屠呦呦发现青蒿素的意义（两个直接—+一个间接），以及屠呦呦的品质，均为对全文的归纳总结问题。
[image: 8L$ATDY13Z5@F03G6XV56D6]

10. Figure out the structure of the news report.
11. What are the features of the title of a news story/report?
12. Why is passive voice often used in a news report?
 【设计意图】该三个问题旨通过归纳文章内容，引导学生掌握专题新闻报道的语篇特征，并分析新闻报道标题和语言的写作特点。
[image: DPF@I]LFF`U9{$`COGWPP4A]
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Part 3:: Activity
Activities: four tasks.
[bookmark: _GoBack]【设计意图】活动1旨在让学生进一步掌握发现青蒿素的过程；活动2旨在引导学生运用辩证性思维讨论科研中天赋和努力哪个更重要？活动3和4两个活动可作为课后活动，引导学生探索科学精神，并认识自我、反思自我。
[image: K[SA%%2`EG)L{P1TK@M2P%M]
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5. How was the research led by Tu Youyou different from the previous one?
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6. How did Tu Youyou react to her winning the Nobel Prize? How do you
understand what she said?
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“The honour is not just mine. There is a team
behind me, and all the people of my country. This
success proves the great value of traditional Chinese
medicine. It is indeed an honour for China's scientific

research and Chinese medicine to be spread around
the world.”

1. Team efforts and the support of my country plays a crucial role in the discovery.

2. Traditional Chinese medicine and the wisdom of ancestors help a lot.

3. It's a great opportunity to introduce Chinese scientific research worldwide.
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7. According to your understanding, what's the significance of the discovery
of artemisinin?
4 Many lives of malaria patients were saved worldwide. (Direct )

4 Tu Youyou was awarded the Nobel Prize for Physiology or Medicine,
which is a breakthrough in Chinese research work. (Direct)

4 Chinese traditional medicine and scientific research are introduced to
the whole world, which will help them get recognized worldwide. (Indirect)

8. What kind of qualities does Tu Youyou have according to the text? Give

support details in the text. patient
determined confident 5 - adventurous .
p— i creative
evote , : :
committed courageous s persistent

modest
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9. Figure out the structure of the news report.

- Title Tu Youyou Awarded Nobel Prize _
Time line  6th October 2015

This year's Nobel Prize for Physiology or Medicine has been

Lead | i arded to Tu Youyou... [eaEr ]

News o )
The basic information of Tu Youyou

report |
The reason why Tu Youyou begin study the treatment of

Body malaria _

The process of discovering artemisinin

The honour is not just mine. There is a team behind me, and all

the people of my country... _

- quote
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10. What are the features of the title of a news story/report?
X1 presents medals to COVID fighters

Young artists from Jiangsu showcase their
works in Sydney

Tesla Model Y production likely to start in Nov

4 short sentence/phrase 4 short; objective

4 key information of the incident

11. Why is passive voice often used in a news report?

¢ To be more objective and convincing
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Il. Activity

1.

If you were Tu Youyou, try to introduce how artemisinin was discovered.

2. As to the discovery of artemisinin, which do you believe is more important,

. Do you want to be a person like Tu Youyou? Why r @
ﬁ'

talent or effort? Or something else?

. Here comes the news that Tu Youyou, Albert Einstein, Mar Curie, and Alan

Turing were nominated “the Greatest Scientists of the 20th Century”. What
would be the reasons for Tu Youyou's nomination?

%

or why not? If yes, in which aspect would you like
to be? What preparations are you going to make?
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l. Discussion

1. Do you know the following 2. Why are these people called
people in the plcture? great people?
P R T Florence
Nightingale 4 making great contributions...
Alexander # blaze a trail in...
Fleming
I 4 cast a new lighton...
saac
NEziom # bring enlightenment to...
Lu Xun

the act of enlightening or the state

Yuan of being enlightened
Longping
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Il. Reading

1. According to the title and text, can you tell what text type this passage
belongs to? Why do you say so?

title Tu Youyou Awarded Nobel Prize
News story time line  6th October 2015

This year's Nobel Prize for Physiology

Lead or Medicine has been awarded to Tu
Youyou (co-winner), whose research led
According to the lead, what to the discovery of artemisinin, a crucial
do you want to know about this new treatment for malaria.

incident?
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Questions Raised by You

1. Why is the discovery of artemisinin so important that Tu Youyou was
awarded Nobel Prize?

2. Why did Tu Youyou begin to study the treatment of malaria?

3. What role did Tu Youyou play in the research of artemisinin in the
beginning and later?

4. How was the research led by Tu Youyou different from the previous
one?

5. How was artemisinin discovered? (Draw a flow chart)

6. How did Tu Youyou react to her winning the Nobel Prize? How do
you understand what she said?
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2. Why is the discovery of artemisinin so important that Tu Youyou was
awarded Nobel Prize?

Over 200 million Artemisinin has saved
people get malaria hundreds of thousands of lives
each year worldwide; (100,000 lives in Africa aloe);

About 600,000 die s ! Artemisinin has improved
from malaria each year. health for millions of lives;
- ‘What does these -
The _harmful impact number suggest? The  great healing effect
of malaria on people of malaria on people

What kind of effect does these ¢ making the writing convincing and accurate

numbers create in a news report? o 1,oying the writing reader-friendly
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3. Why did Tu Youyou begin to study the treatment of malaria?

In 1967, the Chinese government formed a team of scientists with the
objective of discovering a new treatment for malaria, and Tu Youyou was

among the first researche

What does the word ¢ Scientists should work for the country's

chosenigimp g needs and interest;
4 The national interest is above all else.

4. What role did Tu Youyou play in the research of artemisinin in the
beginning and later?

aresearcher ™=ss==) 3 |eading researcher




